

The Green PilgrimAge

THE NEED FOR A GREEN ECONOMY PARADIGM SHIFT

Over the last decade, the world has faced regular social, economic, financial and ecological crises, which our existing international and inter-governmental systems of governance have proven themselves unable to solve. It is now urgent to shift towards a green economy with better international energy security, more local jobs and improved health for all.

The influence of spiritual and religious traditions cannot be overstated, as at least 80% of the world's population profess some form of religious or spiritual faith. Together, religious institutions form the largest social network in the world, with far reaching influence on politics, health care, education and the media.

"Faith communities are vital for global efforts to address the climate challenge. They remind us of the moral dimensions of climate change, and of our obligation to care for both the Earth's fragile environment and our neighbors in need. The Green PilgrimAge is helping several of the world's pilgrimage cities reduce their emissions and strengthen climate resilience. I commend this work for both its practical and strong symbolic value."

- Mr. Ban Ki Moon, Secretary General of the United Nations

The Green PilgrimAge will promote and implement the greening of a number of pilgrimage cities around the world as spiritual demonstration of the commitment of religious institutions, faith and spiritual organisations to design, develop and implement low-carbon and climate-resilient infrastructure within pilgrimage cities.

Possible projects may include: zero-waste, waste management, biological sanitation, renewable energy, energy efficiency: LED street lighting, energy positive buildings, e-mobility, organic food and reducing food waste, etc.

The first cities that will be targeted:

- Mecca/Medina (Muslim Holy City: Saudi Arabia)
- Touba (Muslim Holy City: Senegal)
- Lourdes (Christian Holy City: France)
- Fatima (Christian Holy City: Portugal)
- Amritsar/Nanded (Sikh Holy City: India)
- Varanasi/Puri/Dwarka (Hindu Holy City: India)
- Bodhgaya (Buddhist Sacred place: India)
- Lalibela (Christian Orthodox Holy City: Ethiopia)
- Etchmiadzin (Orthodox Holy City Armenia)
- Hangzhou/Ziyang (Daoist Holy City China)

“Given the interrelationship between living space and human behaviour, those who design buildings, neighbourhoods, public spaces and cities, ought to draw on the various disciplines which help us to understand people’s thought processes, symbolic language and ways of acting. It is not enough to seek the beauty of design. More precious still is the service we offer to another kind of beauty: people’s quality of life, their adaptation to the environment, encounter and mutual assistance. Here too, we see how important it is that urban planning always take into consideration the views of those who will live in these areas.” Pope Francis, excerpt from the Laudato Si encyclical letter, § 150.

Partners: R20 Regions of Climate Action, the Alliance of Religions and Conservation, Monday Morning, Sustainia, Prince Albert II of Monaco Foundation, the Green Pilgrimage Network, the World Council of Religious Leaders.

FRANCAIS

The Green PilgrimAge

LA NÉCESSITÉ D'UN CHANGEMENT DE PARADIGME VERS UNE ÉCONOMIE VERTE

Au cours de la dernière décennie, le monde a connu des crises sociales, économiques, financières et écologiques régulières, que nos systèmes existants de gouvernance internationaux et intergouvernementaux se sont montrés incapables de résoudre. Il est désormais urgent de passer à une économie verte avec une meilleure sécurité internationale de l'énergie, plus d'emplois locaux et l'amélioration de la santé pour tous.

L'influence des traditions spirituelles et religieuses ne peut être surestimée, car au moins 80% de la population globale professent une certaine forme de foi religieuse ou spirituelle. Ensemble, les institutions religieuses forment le plus grand réseau social dans le monde, avec une influence considérable sur la politique, la santé, l'éducation et les médias.

« Les communautés religieuses sont vitales pour que les efforts mondiaux pour relèvent le défi climatique. Elles nous rappellent les dimensions morales du changement climatique, et de notre obligation de soins, tant pour l'environnement fragile de la Terre et de nos voisins dans le besoin. The Green PilgrimAge aide les villes de pèlerinage du monde entier à réduire leurs émissions et à renforcer la résilience climatique. Je félicite ce travail à la fois pour sa valeur symbolique pratique et robuste. » M. Ban Ki Moon, Secrétaire général de l' Organisation des Nations Unies

The Green PilgrimAge aide a promouvoir et mettre en œuvre le verdissement (*greening*) d'un certain nombre de villes de pèlerinage à travers le monde comme la démonstration spirituelle de l'engagement des institutions religieuses, de la foi et des organisations spirituelles pour concevoir, développer et mettre en œuvre des infrastructures qui sont faible en émission de carbone et résiliente au changement climatique dans les villes de pèlerinage.

Les projets peuvent inclure : zéro-déchets, la gestion des déchets, l'assainissement biologique, les énergies renouvelables, l'efficacité énergétique : l'éclairage LED des rues, l'efficacité énergétique des bâtiments, e-mobilité , de la nourriture biologique et la réduction des déchets de nourriture, etc.

Les premières villes qui seront ciblés :

- La Mecque/Medina (Ville sainte musulmane : Arabie Saoudite)
- Touba (Ville sainte musulmane: Senegal)
- Lourdes (Ville sainte Chretienne: France)
- Fatima (Ville sainte Chretienne: Portugal)
- Amritsar/Nanded (Ville sainte sikh: Inde)
- Varanasi/Puri/Dwarka (Ville sainte Hindu: Inde)

- Bodhgaya (Lieux sacre Buddhist: Inde)
- Lalibela (Ville sainte Orthodox Chretienne: Ethiopie)
- Etchmiadzin (Ville sainte Orthodox Chretienne : Armenie)
- Hangzhou/Ziyang (Ville sainte taoïste : Chine)

« Étant donné la corrélation entre l'espace et la conduite humaine, ceux qui conçoivent des édifices, des quartiers, des espaces publics et des villes, ont besoin de l'apport de diverses disciplines qui permettent de comprendre les processus, le symbolisme et les comportements des personnes. La recherche de la beauté de la conception ne suffit pas, parce qu'il est plus précieux encore de servir un autre type de beauté : la qualité de vie des personnes, leur adaptation à l'environnement, la rencontre et l'aide mutuelle. Voilà aussi pourquoi il est si important que les perspectives des citoyens complètent toujours l'analyse de la planification urbaine. »
Pape Francis, Extrait de l'encyclique Laudato Si, § 150

Partenaires : R20 Regions of Climate Action, the Alliance of Religions and Conservation, Monday Morning, Sustainia, Prince Albert II of Monaco Foundation, the Green Pilgrimage Network, the World Council of Religious Leaders.